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سرویس سیاسی -   عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی ، حتی به انتصاب مدیر 
بندر شهید رجایی اشاره کرد و گفت : فردی را به عنوان مدیر انتخاب کرده اند که مدرک و 
سوابقش هیچ تناسبی با مدیریت بندر ندارد! یا در مناطق آزاد، کسانی را به کار گمارده اند 

که صرفاً به دلیل وابستگی به احزاب خاص، این پست ها را تصاحب کرده اند.
جنس برخی انتصابات شخص رئیس جمهور و یا منصوبین ایشان با هیچ متر و معیاری 
پذیرفتنی نیست. اخباری که از هلدینگ خلیج فارس، وزارت کار، وزارت راه،  مناطق 
آزاد و ... بــه گوش می رســد در مجموع وضع مطلوبی از مدیریت دولت در ماه نهم 

فعالیت  مخابره نمی کند.
در همین باره، حجت الاسلام علیرضا سلیمی، نماینده مردم تهران  در مجلس شورای 
اســلامی ، در خصوص انتصابات نادرست دولتی گفت : متأسفانه یکی از مشکلات 
جدی در انتصابات فعلی، نادیده گرفتن تخصص و جایگزینی آن با معیارهای حزبی 

و جناحی است.
وی بیان کرد : در بســیاری از دستگاه ها، حتی وزارتخانه های حساس، شاهد انتصاب  

افرادی هستیم که کوچک ترین ارتباطی با حوزه مسئولیت خود ندارند.
عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی ، حتی به انتصاب مدیر بندر شهید رجایی 
اشاره کرد و گفت : فردی را به عنوان مدیر انتخاب کرده اند که مدرک و سوابقش هیچ 
تناسبی با مدیریت بندر ندارد! یا در مناطق آزاد، کسانی  را به کار گمارده اند که صرفاً به 

دلیل وابستگی به احزاب خاص، این پست ها را تصاحب کرده اند.
سلیمی   افزود : متأسفانه لیست هایی از انتصابات نادرست وجود دارد که نشان می دهد 

برخی احزاب، سهمیه های مشخصی در پست های مدیریتی دارند.
وی ادامه داد : برخی از این افراد،  چون در جریان انتخابات ریاســت جمهوری، نقش 
فعالی در تبلیغات داشتند  برون تخصص امروز در پست های حساس قرار گرفته اند. این 
موضوع در بانک ها، پتروشیمی ها،  مناطق آزاد  و حتی شرکت های دولتی  دیده می شود.

این نماینده مجلس گفت : در شرکت های دولتی مثل فولاد یا حتی بخش های انرژی، 
مدیرانی داریم که بیشــترین ارتباطشــان با آن حوزه، صرفاً عضویت در یک حزب یا 
جریان خاص است! این نه تنها به اقتصاد کشور آسیب می زند، بلکه اعتماد عمومی را 

هم تخریب می کند.
سلیمی با اشاره به تصویب قوانین در مجلس بر ضرورت استعلام از مراجع قضایی و 
امنیتی قبل از انتصاب تأکید کرد و گفت : بااین وجود متأسفانه برخی انتصابات حتی قبل 

از تکمیل استعلام ها انجام می شود!
وی تصریح کرد : متأســفانه انتصابات  ، حزبی شــده و آن حزبی که بیانیه داده برای 

ریاست جمهوری، یا پوستر زده یا چاپ کرده، امروز در جایگاه های حساسی هستند .
عضو هیئت رئیسه مجلس تأکید کرد که باید با نظارت جدی تر جلوی این روند گرفته 

شود و در صورت لزوم ، مجلس باید از ابزارهای قانونی خود استفاده کند.

آقای پزشکیان! دولت کارشناسان  
یا دوستان و ستاد انتخاباتی؟

ســرویس سیاسی -   یک فعال سیاسی اصلاح طلب درباره ارسال پیامک های تذکر 
حجاب برای افراد در استان های مختلف گفت: اینکه نهادی بیاید و با فشار بخواهد 
سلیقه خود را بدون قانون اعمال کند، حتماً بی اعتمادی در جامعه را افزایش خواهد داد 

و بر خلاف مصالح کشور خواهد بود.
اسماعیل گرامی مقدم فعال سیاسی اصلاح طلب در رابطه با موضوع پیامک های عفاف 
و حجاب و اظهار بی اطلاعی دولت از ارســال این پیامک ها در پاسخ به این سوال که 
وقتی شورای عالی امنیت ملی مصوبه قانون عفاف و حجاب را متوقف کرده، چرا یک 
نهاد یا سازمان برای مردم پیامک ارسال کند، و آیا این اظهار بی اطلاعی دولت می تواند 
در کاهش اعتماد جامعه به دولت تاثیرگذار باشد، گفت: به نظر می رسد که ارسال این 
پیامک ها توسط ستاد امر به معروف خلاف بینّ قانون است، زیرا در کشور ما ساختاری 
وجود دارد که انسجام بخش کل تشکیلات حاکمیت است و اگر نهادی بخواهد خارج 
از این ساختار فراقانونی عمل کند، قاعدتاً نظم اجتماعی و آرامش فکری مردم را برهم 

خواهد زد.
وی ادامــه داد: وقتی جامعه در چنین شــرایطی نیاز بــه آرامش دارد، باید همه نهادها 
زیرمجموعه نهاد بالادستی که شورای عالی امنیت ملی است، حرکت کنند. اینکه نهادی 
مثل ستاد امر به معروف در رابطه با عفاف و حجاب، بدون توجه به شرایط قانونی و 
آتش به اختیار پیامک های تذکر حجاب، یا جریمه یا تهدید یا هر چیزی که اســم آن 
را بگذاریم، ارسال کند، نشان  می دهد که فراتر از دستگاه های امنیتی و به ویژه شورای 

عالی امنیت ملی حرکت می کند.
این فعال سیاسی اصلاح طلب با اشاره به توقف اجرای قانون عفاف و حجاب گفت: 
فراموش نکرده ایم که اجرای این قانون به دلیل اشــکالاتی که داشته، در شورای عالی 
امنیت ملی متوقف شده و بالاترین مقامات کشور بر آن صحه گذاشته اند. اینکه نهادی 
خودمختار و بدون توجه به مسائل امنیتی و آرامش افکار عمومی وارد عمل می شود یا 
در برخی شهرستان ها مانند اصفهان رفتارهایی انجام می دهد که خارج از قاعده قانونی 

است، به نظر می رسد که برهم زننده امنیت و آرامش جامعه است.
گرامی مقدم با اشاره به اظهارات مسئولان دولت در این باره گفت: دولت به جای اینکه 
بگوید ما اطلاعی نداریم، باید ریشــه و اصل و مرجع پیامک هایی که به این صورت 
ارسال می شود را بررسی کند. دولت دستگاه امنیتی دارد و اطلاعات لازم را در اختیار 
دارد. خود رئیس جمهور در شورای عالی امنیت ملی کرسی دارد و باید در آنجا پرسش 
کند و پاسخ بدهند که چرا چنین پیامک هایی بدون هماهنگی با نهادهای بالادستی برای 

افراد و اشخاص ارسال شده است.

گرامی مقدم  فعال سیاسی اصلاح طلب: 

برخی دستگاه ها با ارسال پیامک حجاب می خواهند 

فراتر از نهادهای بالادستی حرکت کنند

سرویس سیاسی -     یک عضو سابق کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شورای اسلامی، تاکید کرد: اراده جمهوری اسلامی ایران، بهره گیری از دیپلماسی جهت 
تامین منافع مشروع و قانونی ملت ایران و پایان دادن به تحریم ها و فشارهای اقتصادی 

است.
حســین نوش آبادی پیرامون آخرین تحولات در مذاکرات ایران و آمریکا، بیان کرد: 
دغدغه و نگرانی از سوءاستفاده از انرژی هسته ای در راه مقاصد نظامی و تهدید امنیت 
و سلامت انسانیت در سراسر جهان، و ضرورت جلوگیری از استفاده های نظامی از 
انرژی اتمی، همواره مورد توجه جامعه بشری بوده و بر همین اساس پیشنهاد تاسیس 
سازمانی برای نظارت بر استفاده صلح آمیز از انرژی هسته ای در سال ۱۹۵۳ مطرح و در 

سال ۱۹۵۷ آژانس بین المللی انرژی اتمی )IAEA ( تاسیس شد.
آژانس بین المللی انرژی اتمی سه ماموریت مشخص دارد

وی اظهار کرد: آژانس بین المللی انرژی اتمی به طور کلی دارای سه ماموریت اصلی 
است. استفاده و ترویج صلح آمیز از انرژی هسته ای توسط کشورهای عضو؛ اجرای 
پادمان ها برای تأیید اینکه انرژی هسته ای برای مقاصد نظامی استفاده نمی شود و ارتقای 
استانداردهای بالا برای ایمنی هسته ای. آژانس بین المللی انرژی اتمی یک ارگان مستقل 
سازمان ملل متحد است که بر تهیه انرژی هسته ای برای مقاصد صلح آمیز و التزام به 

معاهده عدم تکثیر هسته ای نظارت دارد.
این دیپلمات وزارت امور خارجه، تصریح کرد: آژانس بین المللی انرژی هســته ای، 
هرچند در زمره نهادهای وابسته به سازمان ملل متحد نیست و سازمان مستقلی به شمار 
می آید، اما با این  حال تحت هدایت عالیه سازمان ملل متحد قرار دارد و در چارچوب 
نظام ملل متحد فعالیت می کند؛ تنها ســازمان تخصصی است که مستقیما به مجمع 
عمومی و در موارد ضروری به شورای امنیت و شورای اقتصادی و اجتماعی گزارش 

می دهد.
ایران حق عضویت زیادی به آژانس بین المللی انرژی اتمی می  پردازد

وی تاکید کرد: از ابتدای تاسیس آژانس بین المللی انرژی اتمی، دولت ایران عضو این 
سازمان بوده است. تا پیش از انقلاب اسلامی، دولت ایران نمایندگی دایمی نداشت، 
اما پس از انقلاب با تصویب هیات وزیران ایران نیز دارای نمایندگی دایمی شد. ایران 
از جمله کشورهایی است که در بین دولت های جهان سوم حق عضویت زیادی را به 
آژانس می پردازد. در حال حاضر میزان حق عضویت دولت جمهوری اسلامی ایران ۶ 

درصد بودجه آژانس را تشکیل می دهد.
نوش آبادی در ادامه با بیان اینکه موضع گیری های حداکثری موفقیت مذاکرات را به 
خطر می اندازد، بیان کرد: اگر اظهارات اخیر آقای رافائل گروسی صحت داشته باشد، 
مغایر با مسئولیت و ماموریت ایشان است. وی باید تلاش کند موضع کشورهای اروپایی 
را درباره پرونده هسته ای ایران شفاف تر کند اما بارها به اظهارات سیاسی و جانبدارانه 
علیه برنامه هسته ای ایران، برخلاف ماموریت ذاتی وی که باید به صلح و امنیت جهانی 
کمک کند، حرکت کرده و با خروج از جاده بی طرفی و حرفه ای گری، اعتبار خود را  

خدشه دار نماید.
اظهارات غیرحرفه ای غربی ها می تواند دستاویزی برای مطامع غیرمشروع

 آنان باشد
نوش آبادی افزود: در شــرایطی  برخی کشــورهای غربی به دنبال سوءاستفاده از این 
ســازمان برای فشارهای غیرعادلانه خود علیه ایران هستند، این اظهارات سیاسی و 
غیرحرفه ای می تواند دســتاویزی برای مطامع غیرمشروع آنان شود. در خصوص به 
تعویق افتادن مذاکرات دور چهارم مذاکرات غیرمستقیم ایران و آمریکا، همانطور که 
مقامان عمانی اعلام کردند به دلیل برخی مشکلات لجستیکی و فنی بوده و به زودی 

زمان برگزاری دوره جدید مذاکرات متعاقبا اعلام خواهد شد.
ایران چارچوب مشخصی برای مذاکرات تعیین کرده است

وی خاطرنشان کرد: اراده جمهوری اسلامی ایران، بهره گیری از دیپلماسی جهت تامین 
منافع مشروع و قانونی ملت ایران و پایان دادن به تحریم ها و فشارهای اقتصادی است. 
تیم مذاکره کننده ایران از ابتدای ورود به گفت وگوها با حســن نیت، چارچوب های 
مشخصی را بر اساس مواضع اصولی کشورمان وفق حقوق بین الملل در حوزه استفاده 
صلح آمیز از انرژی هسته ای و خاتمه تحریم های غیرقانونی تعیین و جدیت خود را 
برای گفت وگوهایی نتیجه محور جهت نیل به تفاهمی عادلانه، معقول و پایدار نشان 

داده و در این مسیر با قوت و قدرت ثابت قدم خواهد ماند.

نوش آبادی عضو سابق کمیسیون امنیت ملی مجلس مطرح کرد:

مذاکرات ایران و آمریکا؛ ایران 
ثابت قدم در مسیر دیپلماسی

ســرویس سیاسی -   ســخنگوی دولت 
گفت: اصلاً به اینکه مناقشــه ای در منطقه 
شــکل بگیرد، علاقمند نیستیم. به همین 
جهت هم علاقه مند به مذاکره و گفت وگو 
هستیم. اما درباره اینکه نتیجه چه خواهد بود، 
ما داریم امور کشور را پیش می بریم، فارغ از 
اینکه نتیجه چه خواهد بود. ولی طبیعتاً وارد 
مذاکرات شدیم چون دلمان می خواهد به 
نتیجه مثبت برسیم. وارد نشدیم که بخواهیم 

وقت مان را تلف کنیم.
فاطمه مهاجرانی مهاجرانی در پاسخ به اینکه 

همزمان با پیشــرفت مذاکرات شاهد بودیم که نتانیاهو تهدید کرد که مراکز هسته ای 
ایران را بمباران می کند. از طرفی هم وزیر خارجه فرانسه اعلام کرد که اگر مذاکرات 
شکست بخورد و منافع اروپا تأمین نشود، تحریم ها را علیه ایران برمی گردانیم و اسنپ 
بک فعال می شود. پاسخ شما به این تهدیدات چیست، گفت: طبیعتاً همان طور که وزیر 
امور خارجه و سخنگوی ایشان گفته اند، آن ها باید بدانند که اگر بخواهند کاری کنند، 
طبیعتاً ایران پاسخ بسیار محکمی به آن ها خواهد داد و در این موضوع اصلاً شوخی 
نداریم. به هیچ عنوان به تهدیدهایی که راجع به این موضوع است، کوتاه نخواهیم آمد.

وارد مذاکرات نشدیم که وقت مان را تلف کنیم
وی افزود: علاوه بر اینکه به هیچ عنوان کوتاه نخواهیم آمد، آمادگی کامل برای همه 
موضوعات داریم، ولی علاقه مند به این موضوع نیستیم. ما اصلاً به اینکه مناقشه ای در 
منطقه شکل بگیرد، علاقمند نیستیم. به همین جهت هم علاقه مند به مذاکره و گفت وگو 
هستیم. اما درباره اینکه نتیجه چه خواهد بود، ما داریم امور کشور را پیش می بریم، فارغ 
از اینکه نتیجه چه خواهد بود. ولی طبیعتاً وارد مذاکرات شدیم چون دلمان می خواهد 
به نتیجه مثبت برسیم. وارد نشدیم که بخواهیم وقت مان را تلف کنیم. قطعاً علاقمند 

هستیم که مذاکرات به نتیجه برسد.
مهاجرانی درباره این که وزیر دفاع عربستان اخیراً به ایران آمد و در واقع حامل پیام مهمی 
هم برای رهبر انقلاب و هم برای کل مردم ایران بودند؛ مضمون این پیام چه بود، عنوان 
کرد: پیوندهایی که ما با عربستان داریم، پیوندهای بسیار جدی است. به هر حال، دو 
کشور مسلمان بزرگ در منطقه هستیم و این نشان داد که راهبردهایی که ایران در گذشته 
هم داشت در مورد عربستان جواب داده است. این سفر فراتر از سفر یک وزیر بود. به 
هر حال، سفری که با رهبری و ملاقات رهبری هم شکل گرفت، نشان از اهمیت این 

سفر داشت و مشخصاً خبر از نقش آفرینی ایران در منطقه داشت.
نوسانات بازار همزمان با افت و خیز مذاکرات

وی درباره این که یکی از مهم ترین بحث های مهم این روزهای کشور مذاکرات است و 
از زمان آغاز این دور از مذاکرات شاهد یکسری نوسانات در بازار بودیم، حال چگونه 
قرار است باتوجه به آنچه که رهبری فرمودند و رئیس جمهور نیز تأکید داشتند بازارهای 
خودمان را به مذاکرات گره نزنیم، گفت: در اینکه یک سری از عوامل تأثیرگذار بر تولید 

ما وجود دارد، تردیدی نیست.
سخنگوی دولت درباره این که شائبه ای هم وجود دارد، مبنی بر این که یکسری مافیایی 
در بخش صادرات و واردات هستند که اجازه نمی دهند سطح قیمت دلار، قیمت ارز 
یا مثلاً قیمت طلا از یک حدی پایین تر بیاید. این را تأیید می کنید، عنوان کرد: در اینکه 
سفته بازی در حوزه اقتصاد و افزایش قیمت ها وجود دارد، تردیدی نداریم. هر چند بار 
عوامل روانی نظیر مذاکرات و یا تهدیدها سایه می اندازند و در همه دنیا هم همین طور 
است. وقتی در یک کشوری مثلاً نخست وزیر دچار مسئله می شود، به شدت ارزش 
پول ملی پایین می آید. به همین جهت هم در اینکه در قسمتی از موضوعات سفته بازی 

وجود دارد، تردید نداریم و بانک مرکزی هم به شدت روی این موضوع کار می کند.
وی خاطرنشان کرد: دو موضوع وجود دارد؛ یکی وجود مافیا است و دیگری قیمت 

واقعی عرضه است. این دو مضمون متفاوت هستند.

وارد مذاکرات نشدیم که وقت مان را تلف کنیم؛

واکنش سخنگوی دولت به نوسانات 
بازار همزمان با افت و خیز مذاکرات

سیاسی

سرویس سیاسی -   یک دیپلمات سابق وزارت امور 
خارجه گفت: تعویق دور ســوم مذاکرات یا دوره 
جدید مذاکراتی که قرار بود در رم برگزار شــود، 
اظهار نظرهای متفاوتی را به دنبال داشــته است. اما 
آنچه که مشخص است، این تعویق با توافق طرفین 
بوده و بیشتر به طرف آمریکایی بازمی گردد. با توجه 
به تغییراتی که در کاخ ســفید در حال انجام است و 
بحث انتخاب آقای ویتکاف در یک مسئولیت جدید، 
احتمالاً این موضوع مهم ترین عامل تعویق مذاکرات 
بوده است. حتماً درخواست طرف آمریکایی بوده 
که این تعویق انجام شود تا در فرصتی دیگر که مورد 

توافق طرفین است، مذاکرات صورت پذیرد.
علی بمان اقبالی زارچ سفیر سابق ایران در آلبانی، در رابطه 
با انتخاب شــهر رم برای دور چهارم مذاکرات ایران و 
آمریکا و دلایل تعویق این دور از مذاکرات مسقط، گفت: 
در خصوص دلایل انتخاب رم برای مذاکرات، این امر 
به طور طبیعی بر اســاس توافق طرفین صورت گرفته 
است. به طور حتم، دسترسی هیئت آمریکایی به اروپا 
آسان تر است و فاصله کمتری را باید طی کنند. همچنین، 
این انتخاب با توافق هر دو طرف بوده و می تواند منافع 
دیگری نیز به همراه داشته باشد؛ به طوری که کشورهای 
اروپایی ممکن است قبل یا بعد از مذاکرات، رایزنی هایی 

با هیئت ایرانی داشته باشند.
حتماً درخواست طرف آمریکایی بوده که این 

تعویق انجام شود
 وی ادامه داد: به هر حال، در این نوع مذاکرات، اگرچه دو 
طرف اصلی مذاکره هیئت های ایرانی و آمریکایی هستند 
ولی نوع همراهی، استقبال و رایزنی کشورهای مهم دنیا 
هم در رسیدن به توافق و اجرایی کردن آن نقش خواهد 
داشت. ما می دانیم که کشورهای عضو شورای امنیت، 
به ویژه آن هایی که دارای حق وتو هستند، قطعاً در تداوم 
و اجرایی شدن توافقاتی که در آینده میان ایران و آمریکا 
حاصل می شود، نقش خواهند داشت. تعویق دور سوم 
مذاکرات یا دوره جدیــد مذاکراتی که قرار بود در رم 
برگزار شود، اظهار نظرهای متفاوتی را به دنبال داشته 
است. اما آنچه که مشخص است، این تعویق با توافق 
طرفین بوده و بیشتر به طرف آمریکایی بازمی گردد. با 
توجه به تغییراتی که در کاخ سفید در حال انجام است 
و بحث انتخاب آقای ویتکاف در یک مسئولیت جدید، 
احتمالاً این موضوع مهم ترین عامل تعویق مذاکرات 
بوده است. حتماً درخواست طرف آمریکایی بوده که 
این تعویق انجام شود تا در فرصتی دیگر که مورد توافق 

طرفین است، مذاکرات صورت پذیرد.
 ایران و آمریکا خود را برای دسترسی به یک توافق 

آماده کرده اند
 اقبالــی با اشــاره به این موضوع کــه اظهار نظرهای 
متفاوتی هم در حال انجام اســت، عنوان کرد: برخی از 
این اظهارنظرها حاکی از این است که طرف آمریکایی 
درخواست های جدیدی را مطرح کرده است. اما آنچه 
که مشخص است، با توجه به توافق طرفین و مذاکرات 
قبلی که انجام گرفته، طرفین در یک موضوع مشخص، 
یعنی برنامه صلح آمیز هسته ای ایران، با یکدیگر مذاکره 
داشته اند و خوشبینی نیز در هر دو طرف وجود داشته 
است. حال اینکه آیا موضوعات جدیدی مطرح شده 
یــا خیر، هنوز کم و کیف آن به طور دقیق مشــخص 
نیست و باید اندکی صبور بود تا ببینیم در روزهای آینده 
چه اتفاقی خواهد افتاد. آنچه که مشــخص است، تا به 
اینجای کار، هر دو طرف اراده مشخص و صریحی برای 
دسترســی به یک توافق داشته اند. همان طور که عنوان 
شد، این توافق می تواند منافع متقابل در بر داشته باشد. 
البته نباید غافل باشیم که عوامل و مراکز مختلفی وجود 
دارند که قصد دارند این مذاکرات به موانع برخورد کند 
و نتیجه ای نداشته باشد. اما آنچه که مهم است، همان طور 
که ذکر شد، اراده طرفین است؛ اراده ای که در مذاکرات 
انجام شده در عمان و ایتالیا به وجود آمده و طرفین خود 

را برای دسترسی به یک توافق آماده کرده اند.
 نوع تعامل با چین در اجرایی کردن هرگونه توافق 

بسیار مهم خواهد بود
 این دیپلمات با تجربه با بیان اینکه روســیه، به عنوان 
همســایه ما و بزرگ ترین کشور دنیا، دارای تعاملات 
بســیار نزدیکی با جمهوری اســلامی ایران در ابعاد 
مختلف سیاسی، اقتصادی، دفاعی و امنیتی است، اظهار 
کرد: در ســال های اخیر، این تعاملات در حوزه های 
علم و تکنولــوژی و فرهنگ نیز به طور قابل توجهی 
توســعه یافته است. از طرف دیگر، چین نیز به عنوان 
عضو شورای امنیت و بزرگ ترین صادرکننده دنیا، سهم 
مهمی در تعاملات صنعتی، اقتصادی و تجاری جهانی 
دارد و قطعاً نوع تعامل با چین در اجرایی کردن هرگونه 
توافق بسیار مهم خواهد بود. همچنین، رابطه جمهوری 
اسلامی ایران و چین در سال های اخیر، رابطه ای رو به 
رشد و مثبت بوده و دو کشور به همکاری های مثمرثمر 

و مفید دوجانبه علاقه مند هستند.
ایران و اروپا همواره از نوع روابط و تعاملات خود 

رضایت داشته اند
این کارشناس ارشد حوزه سیاست خارجی با تاکید بر 
اینکه قاره سبز دارای سابقه ای خوب در روابط با ایران 
در دوران معاصر اســت، بیان کرد: بعد از دوره قاجار، 
ارتباطات بین ایران و اروپا همواره رو به رشــد بوده و 
اگرچه فراز و فرودهایی در این روابط وجود داشــته، 
ولی طرفین به جز چند سال اخیر، همواره از نوع روابط 
و تعاملات خود رضایت داشته اند. افکار عمومی طرفین 
هم از این نوع روابط استقبال کرده اند. اروپا بازار بسیار 
خوبی بــرای کالاهای مهم و مزیتی ایران مانند فرش، 
پسته و نفت بوده و قطعاً این ظرفیت برای احیا در آینده 
وجود دارد. همچنین، بخش مهمی از صنایع سبک ما، 
از جمله صنایع نساجی و صنایع تبدیلی و غذایی، عمدتاً 
از اروپا وارد شده و طبیعی است که برای صنعتگران و 
تولیدکنندگان ما، استفاده از ماشین آلات اروپایی، به ویژه 
ماشین آلات مثلث آلمان، فرانسه و ایتالیا، همواره مورد 

توجه بوده و خواهد بود.
رایزنی با کشورهای مهم منطقه و جهان در موفقیت 

مذاکرات نقش مؤثری خواهد داشت
وی در خصوص تاثیر رایزنی ها و مشــورت ها ایران 
با ســایر ملل جهان در زمینه های مختلف دیپلماسی، 
تصریح کرد: در بحث رایزنی و مشــورت با کشورها، 
طبیعی اســت که با توجه به اهمیت مذاکرات ایران و 
آمریکا و تأثیر آن بر تعاملات منطقه ای و بین المللی، به 
نفع همه طرف هاست که دو کشوری که در حال مذاکره 
هســتند، با کشورهای مهم در این زمینه رایزنی داشته 
باشند. تجربه گذشته نشان داده که رایزنی با کشورهای 
مهم منطقه و جهان، به ویژه همسایگان نظیر کشورهای 
حاشیه خلیج فارس، ترکیه و روسیه و همچنین سایر 
همسایگان، در موفقیت مذاکرات نقش مؤثری خواهد 
داشــت. به ویژه در دوران پســاتوافق، اجرایی شدن و 
ضمانت های اجرایی آن بســیار مهم خواهد بود و هر 
کشوری می تواند با توجه به وزن و جایگاهی که دارد، 

نقش خود را ایفا کند.
 در بالاترین سطح اعلام شده که ایران به سمت 

سلاح هسته ای نخواهد رفت
اقبالی خط قرمزهای ایران را روشــن دانست و گفت: 
کنوانســیون های بین المللی در حوزه های متخلف و 
اصول پذیرفته شده در عرصه بین الملل، از جمله احترام 
متقابل و عدم دخالــت، از جمله خط قرمزهای ایران 
اســت که باید مورد توجه قرار گیرد. همچنین، در این 
مذاکرات، توجه به معاهده منع گســترش سلاح های 
هســته ای )ان پی تی( بســیار مهم خواهد بود؛ چرا که 
ایران عضو این معاهده اســت. تجربه ســه دهه اخیر 
نیز نشــان می دهد که با وجود جو سازی های دشمنان 
ایران، رژیم صهیونیستی و تبلیغات مکرر و کاذب آن، 
ایران همواره در فعالیت های صلح آمیز هسته ای خود، 
نرم های ان پی تی را رعایت کرده است. بازرسی ها انجام 
شده و مهم این است که اگر مهم ترین نگرانی یا هدف 
این مذاکــرات، بر مبنای اعلام رئیس جمهور ترامپ، 
عدم دسترســی ایران به سلاح هسته ای باشد، علیرغم 

ادعاهای گذشته که از اوایل ۲۰۰۰ می گفتند ایران فاصله 
کمی تا سلاح هسته ای دارد، اکنون مشخص شده است 
که ایران در این مسیر اقدامی انجام نداده و در بالاترین 
ســطح اعلام شــده که ایران به سمت سلاح هسته ای 

نخواهد رفت.
ترامپ به این توافق نیاز دارد و به دنبال جایزه صلح 

نوبل است
این تحلیل گر مسائل بین الملل در خصوص بازیگرانی 
که به دنبال ایجاد موانعی بر ســر راه دســتیابی ایران و 
آمریکا به یک توافق جامع هستند، اظهار کرد: در بحث 
مانع تراشی، به نظر می رسد که بیشترین مانع تراشی از 
سوی رژیم صهیونیستی باشد؛ چرا که طبیعی است که 
صهیونیست ها از هرگونه توافق، کاهش تنش در منطقه 
و بهبود روابط بین تهران و واشــنگتن آسیب خواهند 
دید. لذا از هیچ اقدامی فروگذار نخواهد شد، اما به نظر 
می رســد که این امر به نفع جمهوری اسلامی ایران و 
آمریکا است که در مسیر توافق گام بردارند. آقای ترامپ 
به این توافق نیاز دارد و به دنبال جایزه صلح نوبل است. 
در چهار موضوع مهم بین المللی که در دوران تبلیغات 
انتخاباتی و زمان شروع به کار خود به عنوان اولویت های 
مهم سیاست خارجی اعلام کرده، در سه مورد با موانع 
مواجه شــده است. در بحث اوکراین، علیرغم قول ۲۴ 
ساعته، هنوز به نتیجه نرســیده است. در بحران غزه، 
وضعیت مبهم اســت و در بحث تعرفه ها، مجبور به 
عقب نشینی شــده و تصمیمات در حال تغییر است. 
لذا یکی از جاهایی که می تواند یک دستاورد قابل ارائه 
داشته باشد، بحث توافق با ایران است که حداکثر اهتمام 
را به کار خواهند برد. در عین حال، ایران همواره از یک 
مذاکره برابر مبتنی بر رعایت حقوق طرفین استقبال کرده 
و این می تواند به دســتیابی به نتایج مثبت در مذاکرات 

تحریمی کمک کند.
لایه سخت تحریم ها زمان بر خواهد بود و بعید است 

به زودی اقدامی در این زمینه صورت گیرد
 اقبالی تحریم های آمریکا علیه ایران را به شکل یک مثلث 
ترســیم کرد و گفت: یک ضلع این مثلث تحریم هایی 
است که کنگره باید پیشنهاد لغو آن ها را بدهد. احتمالاً 
لایه ســخت تحریم ها زمان بر خواهد بود و بعید است 
به زودی اقدامی در این زمینه صورت گیرد. همچنین، 
در آینده نزدیک انتخابات میان دوره ای وجود دارد و در 
حــال حاضر کنگره تحت کنترل جمهوری خواهان و 
همراه با رئیس جمهور است. چنانچه تغییراتی در آنجا 
ایجاد شود، کار سخت تر خواهد شد. بخشی از تحریم ها 
نیز تحریم های لایه دوم هستند که رئیس جمهور باید 
به کنگره پیشــنهاد دهد. در اینجا شانس بیشتری برای 
لغو این تحریم ها وجــود دارد، زیرا هر دو مجلس در 
اختیار جمهوری خواهان و همراه با آقای ترامپ هستند. 
بنابراین، زمان کمتری برای این اقدام لازم خواهد بود و 
شاید قبل از انتخابات میان دوره ای بتوانند اقداماتی انجام 
دهند. لایه سوم و قابل دسترس تر تحریم ها، تحریم هایی 
هستند که با فرمان رئیس جمهور اعمال شده و طبیعتاً با 
فرمان رئیس جمهور و رئیس کاخ سفید می توانند لغو 
شــوند. در این حوزه می توان امیدوار بود که بخشی از 

تحریم ها رفع و رجوع شود.
موافقت اصولی طرفین با یک نوع توافق، قطعاً 
آورده خوبی برای هر دو طرف خواهد داشت

سفیر سابق ایران در آلبانی افزود: باید بپذیریم که خود 
موافقــت اصولی طرفین با یک نوع توافق، قطعاً آورده 
خوبــی برای هر دو طرف خواهد داشــت، به ویژه در 
زمینه تعاملات دول مختلف در عرصه های اقتصادی، 
فرهنگی، علمی و به ویژه سرمایه گذاری. از طرف دیگر، 
یک توافــق می تواند چارچوبی برای تداوم همکاری 
طرفین در رســیدن به توافق در دیگر موضوعات مهم 
باشد که می تواند بخش های مهم اقتصادی و فرهنگی و 
به ویژه ارتباطات مردمی را ایجاد کند. همچنین، شرایط 
بهره گیری بیش از پیش از خدمات کنسولی برای دو تا 
سه میلیون هموطن ایرانی که در آمریکا هستند، تسهیل 

خواهد شد.
ما باید در عرصه تبیین افکار عمومی تلاش کنیم که 

از تیم مذاکره کننده در همه سطوح حمایت شود
وی خاطرنشــان کرد: جمهوری اسلامی ایران دارای 
ظرفیت بســیار بالایی در حوزه هــای همکاری های 
اقتصادی، تکنولوژی، سرمایه گذاری و ارتقاء و بهبود 
ظرفیت های تولید و صادرات نفت، گاز، مواد معدنی 
و غیره است که همه این ها می تواند همکاری متضمن 
سود دو طرف را به همراه داشته باشد. ما باید در عرصه 
کارســازی و تبیین افکار عمومی تلاش کنیم که از تیم 
مذاکره کننده در همه ســطوح حمایت شود؛ چرا که 
این امر پیام واضح و روشــنی را به طرف مذاکره کننده 
منتقل خواهد کرد. در عین حال به تعبیر ورزشــکاران 
و فوتبالیست ها، طرفداران و هواداران می توانند انرژی 
مثبت تزریق کنند و در اینجا نیز مردم ما با دعای خیرشان 
می توانند انرژی مثبتی به موفقیت تیم مذاکره کننده هدیه 

دهند.

ایران و آمریکا خود را برای دسترسی
 به یک توافق آماده کرده اند

سرویس سیاسی -    معاون ارتباطات و اطلاع رسانی 
دفتر رئیس جمهور تاکید کرد که استفاده از زبان زور 

در ساحت فرهنگ و اجتماع نتیجه معکوس دارد.
متن پیام مهدی طباطبایی در پیامرسان ایکس به شرح 

زیر است:
»تجربه حکمرانی در ایران نشان داده استفاده از زبان 

زور در ساحت فرهنگ و اجتماع نتیجه معکوس دارد. 
در زمینه تعلیم و تربیت، اقدامات پلیســی و قضایی 
نتیجه بخش نبوده و نیست. هزینه تکرار تجربه های 
ناموفق و شکســت خورده را گردن دولت و  رئیس 
جمهور انداختن نادرست و غیراخلاقی است. اشتباه 

نکنید.«

انداختن هزینه تکرار تجربه های ناموفق
 به گردن دولت و  رئیس جمهور

 نادرست است

طباطبایی معاون ارتباطات و اطلاع رسانی دفتر رئیس جمهور:

جهت دریافت آخرین اخبار
 و رویدادهای کیش و منطقه به 

پایگاه خبری،تحلیلی  اقتصاد کیش 
به نشانی زیر مراجعه نمایید
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